
 
 
VABLJENI K PODPORI ZA RAZPIS REFERENDUMA 
 
Spoštovani! 
 
SLS bo v prihodnjem tednu odprla stojnico za zbiranje izjav pripravljenosti za podpis za izvedbo 
naknadnega zakonodajnega referenduma kot sredstva v prizadevanjih, da Republika Slovenija še naprej 
ostane pomorska država ter ohrani teritorialni stik z mednarodnimi vodami, tudi v Mestni občini Maribor s 
ciljem, da Slovenija ohrani teritorialni stik z mednarodnimi vodami ter ozemlje in morje, ki je bilo ob 
osamosvojitvi pod slovensko suverenostjo - med drugim celoten Piranski zaliv, zaselke na levem bregu 
Dragonje in ozemlje na levem bregu Mure pri Hotizi. 
 
Čas je, da se slovenski narod prebudi in se zave svoje prvobitnosti, korenin narodne zavednosti. Oddajte 
svoj glas za slovenski narod in njegovo zgodovinsko dokazano ozemeljsko celovitost. 
 
Svojo podporo Slovenski ljudski stranki pri zbiranju podpisov za izvedbo naknadnega zakonodajnega 
referenduma pa lahko izrazite tudi tako, da izpolnjen obrazec, ki ga najdete na tej povezavi pošljete na 
elektronski naslov sls@sls.si ali po navadni pošti na naslov: Slovenska ljudska stranka, Beethovnova 4, 
1000 Ljubljana. 
 
Vsem, ki ste svojo podporo že izrekli, se ponovno najlepše zahvaljujemo. 
Tajništvo SLS 
 

NAPOVEDNIK DOGODKOV ZA TEDEN OD 25. 9. DO 2. 
10. 2009 
 
Petek, 25. septembra 2009: 

 ob 19. uri volilni občni zbor MO SLS Koper, v prostorih MO SLS, Gortanov trg 15, Koper 
 
Sobota, 26. september 2009: 

 začetek kulturnih prireditev v sklopu vsakoletne prireditve ''Dnevi evropske kulturne dediščine'', ki 
bodo od 26. septembra do 3. oktobra 2009 potekali v 49 evropskih državah. Vsako leto jih z 
zanimivim programom obeležijo tudi v Škofji Loki. Tema letošnjih evropskih dni je ''Dediščina, 
inovativnost in ustvarjalnost'' (www.skofjaloka.si). 

 
Nedelja, 27. septembra 2009: 

 Mestni odbor SLS Velenje organizira ekskurzijo »PO SLEDEH SLOVENSKIH KORENIN - 
POPOTOVANJE PO DOLENJSKIH GRIČIH IN DOLINCAH« 

 
Ponedeljek, 28. september 2009: 

 ob 11. uri javna predstavitev mnenj o predlogu Družinskega zakonika na seji Odbora  
DZ RS za delo, družino, socialne zadeve in invalide, katerega član je poslanec SLS Jakob 
Presečnik 

 ob 11. uri 19. seja Komisije DS RS za mednarodne odnose in evropske zadeve, katere predsednik 
je državni svetnik SLS Vincenc Otoničar 

 ob 11. uri sestanek predsednikov parlamentarnih strank in poslancev madžarske in italijanske 
narodne skupnosti s predsednikom Vlade RS Borutom Pahorjem 

 ob 14. uri 12. izredna seja Državnega sveta Republike Slovenije 
 ob 15. uri 13. izredna seja Državnega zbora Republike Slovenije 
 ob 17. uri 21. redna seja Mestnega odbora SLS Ljubljana, v sejni sobi Slovenske ljudske stranke, 

Beethovnova 4, Ljubljana 

http://www.sls.si/bin?bin.svc=obj&bin.id=BC269473-7E46-07BD-C795-1BC35BDC26E4
mailto:sls@sls.si
http://www.skofjaloka.si/


 ob 18. uri delovno srečanje RO Prlekija in Slovenske Gorice, v Gostilni Kasač, Ulica Frana 
Kovačiča 8, Veržej  

 ob 18. uri javna razprava z naslovom: Plinski terminali v Tržaškem zalivu v luči EU energetske 
politike, v Središču Rotunda, Destradijev trg 11, Koper 

 ob 19:30. uri seja OO SLS Trebnje, v pisarni stranke v Trebnjem, Gubčeva 16 
 
Torek, 29. september 2009:  

 ob 9. uri 8. nujna seja Odbora DZ Rs za gospodarstvo, katerega član je poslanec SLS Franc 
Bogovič 

 ob 12. uri 8. izredna seja Komisije DS RS za državno ureditev, katere člana sta državna svetnika 
SLS Darko Fras in Jože Slivšek  

 ob 16. uri delovno srečanje RO Ptujsko-Ormoške in Obsotelja-Kozjanskega, v Kulturni dvorani na 
sedežu Občine Videm pri Ptuju, Videm pri Ptuju 54 

 
Sreda, 30. september 2009: 

 ob 8. uri 7. nujna seja Odbora DZ RS za obrambo, katerega član je poslanec SLS Gvido Kres 
 ob 11. uri 7. redna seja Komisije DZ RS za odnose s Slovenci v zamejstvu in po svetu, katere član 

je poslanec SLS Gvido Kres 
 ob 14. uri 4. nujna seja Odbora DZ RS za lokalno samoupravo in regionalni razvoj, katerega član 

je poslanec SLS Franc Bogovič 
 ob 14. uri 8. redna seja Komisije DZ RS za peticije ter za človekove pravice in enake možnosti, 

katere član je poslanec SLS Gvido Kres 
 ob 16:30 uri skupni volilni občni zbori OO SLS Bohinj, Bled, Radovljica in Kranjska Gora 
 ob 17. uri Izvršilni odbor Nove generacije, v sejni sobi Slovenske ljudske stranke, Beethovnova 4, 

Ljubljana 
 

Četrtek, 1. september 2009:  
 ob 12. uri 7. redna seja Komisije DZ RS za nadzor javnih financ, katere podpredsednik je 

poslanec SLS Janez Ribič 
 ob 14. uri srečanje Programske skupine IO SLS za gospodarstvo, v sejni sobi Slovenske ljudske 

stranke, Beethovnova 4, Ljubljana 
 

Petek, 2. september 2009:  
 ob 9. uri 9. redna seja Odbora DZ RS za notranjo politiko, javno upravo in pravosodje, katerega 

član je poslanec SLS Gvido Kres 
 ob 9. uri 29. redna seja Odbora DZ RS za zadeve Evropske unije, katerega član je vodja Poslanske 

skupine SLS Jakob Presečnik 
 ob 19. uri osrednja prireditev ob občinskem prazniku Občine Vojnik na Osnovni šoli Vojnik. 

Podeljena bodo tudi priznanja občinskega sveta ter priznanja župana (www.vojnik.si).  
 
 

SLS O NOTRANJE- IN ZUNANJEPOLITIČNIH TEMAH 
 
PREDSEDNIK SLS MAG. RADOVAN ŽERJAV: SLS NE NASPROTUJE VSTOPU HRVAŠKE V EU! 

 
Predsednik SLS mag. Radovan Žerjav se je odzval na poročanja 
nekaterih medijev, da »SLS pripravlja oz. organizira referendum proti 
vstopu Hrvaške v EU.« »To nikakor ne drži in ta navedba je v celoti 
zavajajoča,« je povedal mag. Žerjav in poudaril, da »SLS tega ni ne 
izrekla niti referenduma ne namerava organizirati s tem namenom.« V 
zadnjih dneh je v zvezi s problematiko mejnega vprašanja med 
Republiko Slovenijo in Republiko Hrvaško v javni in medijski razpravi 

govora o dveh različnih referendumih. »O enem referendumu govori SLS, o drugem pa Vlada RS, in 
referendumski vprašaji oz. namena SLS in Vlade RS nista ista,« je ponovil mag. Radovan Žerjav in razložil: 
»Izrazi podpore, ki jih SLS v teh dneh zbira, nikakor niso za referendum proti vstopu Hrvaške v EU, temveč 
za referendum kot sredstvo v prizadevanjih, da Republika Slovenija še naprej ostane pomorska država ter 
ohrani teritorialni stik z mednarodnimi vodami, kot ga je imela in ima danes.  
Izraze podpore SLS zbira za: 1) morebitni referendum ob ratifikaciji sporazuma o arbitraži ali 2) za 
referendum o ratifikaciji pristopne pogodbe Hrvaške v EU. Cilj morebitnega referenduma, o katerem 

http://www.vojnik.si/


govori SLS, je torej zgolj: zaščititi celovitost slovenskega ozemlja in ohraniti teritorialni stik Slovenije z 
mednarodnimi vodami, ob tej zaščiti pa Hrvaški omogočiti čimprejšnji vstop v EU. 
SLS že ves čas poudarja in od tega ne odstopa, da se zavzema za čimprejšnji vstop Hrvaške v EU in 
krepitve dobrega sosedskega, družbenega in gospodarskega sodelovanja med Slovenijo in Hrvaško.  
 
PREDSEDNIK SLS MAG. RADOVAN ŽERJAV: POLITIKO KLEČEPLAZENJA JE TREBA NADOMESTITI Z 
ODGOVORNO IN DRŽAVOTVORNO POLITIKO 
 
Vlada RS naj takoj prekine vse aktivnosti za deblokado hrvaških pogajanj za vstop v EU 

 
SLS poziva Vlado RS, da najde rešitev tega mejnega vprašanja tako, da se končno zaščiti 
ozemeljska celovitost Slovenije. Politiko klečeplaznosti pred EU, Hrvaško in drugimi je 
treba nadomestiti z odgovorno in državotvorno politiko. Predsednik SLS mag. Radovan  
Žerjav javno sprašuje predsednika Vlade RS Boruta Pahorja: »Kaj zavira Vlado RS, da ne 
zahteva od sosednje Hrvaške, da preneha z dolgoletnim fizičnim prejudiciranjem meje in 
da nemudoma odstrani vse fizične prejudice na slovenskem ozemlju, kot so hrvaške 
kontrolne toče v Sečovljah in pri Hotizi, hrvaška školjčišča v Piranskem zalivu ter različna 
mejna znamenja?«. Žerjav ob tem še dodaja: V SLS pričakujemo, da se nemudoma 

prekinejo vse aktivnosti Vlade RS pri deblokadi hrvaških pogajanj za njen vstop v EU, saj glavni javni 
argument, ki ga je predsednik Vlade RS Borut Pahor izpostavil – 2. Rehnov predlog in v njem omenjen 
teritorialni stik z mednarodnimi vodami – za Hrvaško ne obstaja več. 
Hkrati pa predsednik SLS mag. Radovan Žerjav poziva predsednika Vlade RS Boruta Pahorja, da zaradi 
vsega kaosa informacij, stališč in škodljivih zunanjepolitičnih odločitev Vlade RS za slovensko državo, 
nemudoma skliče sestanek vseh predsednikov parlamentarnih političnih strank. 
»Slovenska diplomacija je bila potegnjena hudo za nos. Z njo in njeno pomočjo pa ponovno tudi slovenska 
javnost. Prav bi bilo, da se pogleda resnici v oči, in se resnica tudi pove: kaj je bilo dogovorjeno na 
sestanku Pahor – Kosor in na kakšen način«, pravi predsednik SLS mag. Radovan Žerjav ob današnjih 
dogajanjih v hrvaškem Saboru. Ti po njegovih besedah kažejo na to, da dogovor Pahor - Kosor, po 
Pahorjevih besedah največji uspeh zunanje politike v zadnjih 18. letih, postavlja Slovenijo v brezizhoden 
položaj. Očitno je predsednik Vlade RS Borut Pahor ocenjeval kot velik uspeh dogovor, da se bomo 
pogajali o meji na osnovi 2. Rehnovega predloga, kar sicer za SLS ni nikakršno zagotovilo za ohranitev 
teritorialnega stika z odprtim morjem, a tudi tega sedaj ni. »Največji, po Pahorjevih besedah, uspeh 
slovenske zunanje politike v zadnjih 18. letih je po prepričanju SLS največji poraz.« 
Vsi ti dogodki so dokaz več, da je odločitev SLS glede naknadnega zakonodajnega referenduma za zaščito 
slovenskih nacionalnih interesov v okviru približevanja Hrvaške v EU, pravilni. SLS ob tem poudarja, da 
nikakor ne gre za referendum proti vstopu Hrvaške v EU, temveč za referendum kot sredstvo v 
prizadevanjih, da Republika Slovenija še naprej ostane pomorska država ter ohrani teritorialni stik z 
mednarodnimi vodami, kot ga je imela in ima danes.  
 
MNENJE PS SLS GLEDE PREDLOGA ZAKONA O SPREMEMBAH IN DOPOLNITVAH ZAKONA O SODNIŠKI 
SLUŽBI 
 
V sredo, 23. septembra 2009, je na nadaljevanju 9. redne seje DZ RS poslanec SLS Gvido Kres predstavil 
mnenje Poslanske skupine SLS glede predloga Zakona o spremembah in dopolnitvah Zakona o sodniški 
službi, ki ga Državni zbor RS obravnava po skrajšanem postopku in si ga lahko v celoti preberete v 
nadaljevanju. 
Poslanci Slovenske ljudske stranke ne bomo podprli predlaganih sprememb Zakona o sodniški službi, ki v 
praksi pomenijo dvig plač sodnikov in so posledica predlagane novele Zakona o sistemu plač v javnem 
sektorju. Tako ta predlog zakona povzema rešitve iz Predloga zakona o spremembah in dopolnitvah 
Zakona o sistemu plač v javnem sektorju. Menimo, da rešitve ne bodo izboljšale učinkovitosti dela sodišč, 
saj se stimulacijski dejavniki za opravljeno delo uvedeni v prejšnjem sistemu plač prelivajo v fiksne plače. 
Zakon sicer na racionalnejši in jasnejši način ureja dežurstvo, menimo pa, da bi to lahko in morali tako 
izvajati že sedaj brez sprememb zakona. V Slovenski ljudski stranki spoštujemo ustavno določeno delitev 
oblasti na zakonodajno, sodno in izvršilno. 
Spoštujemo tudi vse uslužbence v javnem sektorju, ki delajo pošteno, njihovih zahtev pa ni javno slišati. 
Zato v Poslanski skupini Slovenske ljudske stranke menimo, da je nujno primerljiva razmerja urediti na 
sistemski ravni, na podlagi celovite analize stanja in v dialogu med sodno, izvršilno vejo oblasti in sindikati 
javnega sektorja ter s celovitimi rešitvami vzpostaviti pravična sorazmerja.  
 
MNENJE PS SLS GLEDE PREDLOGA ZAKONA O SPREMEMBAH IN DOPOLNITVAH ZAKONA O NADZORU 
DRŽAVNE MEJE  



 
V sklopu 9. redne seje DZ RS je poslanec SLS Gvido Kres predstavil mnenje Poslanske 
skupine SLS glede predloga Zakona o spremembah in dopolnitvah Zakona o nadzoru 
državne meje, ki si ga lahko v celoti preberete v nadaljevanju. 
Kot smo že slišali v obrazložitvi predlagatelja, so bila zakonska določila, ki jih predlog 
zakona spreminja, smiselna v prehodnem obdobju, se pravi od trenutka vstopa 
Slovenije v EU in do trenutka ukinitve mejnih kontrol na mejah z Avstrijo, Italijo in 
Madžarsko. Enako velja za notranje lete in redne pomorske povezave znotraj 
schengenskih držav. Republika Slovenija se je torej 30. marca 2008 pridružila 
schengenskemu prostoru in od takrat se nadzor na zunanjih mejah izvaja v skladu z 
nacionalno zakonodajo in schengenskimi standardi, na notranji meji pa v okviru 

določb 35. člena Zakona o nadzoru državne meje. 
Praksa je očitno pokazala, da je za ukrepe v notranjosti, ki se izvajajo zaradi odkrivanja in preprečevanja 
vseh oblik čezmejne kriminalitete, dopuščene preveč proste presoje o tem, kdaj se kateri ukrep izvede in 
kdaj ne. Prihajalo je torej do precejšnjih nedoslednosti v primerih ukrepanja v zvezi z nedovoljenim 
vstopom državljanov tretjih držav, v zvezi s krajami motornih vozil in v zvezi s čezmejnim prometom z 
nedovoljenimi drogami. 
V Poslanski skupini SLS menimo, da je prav, da se pomanjkljivosti zakona popravijo v smeri, da se 
pooblastila policistov bolj jasno dorečejo. Vsekakor morajo biti policijska pooblastila v zakonu urejena 
določno in nedvoumno, tako da jih razumejo tudi tisti, ki so v postopku obravnavani. Glede na to, da so 
imeli policisti na tem področju ogromno diskrecijsko pravico, koga ustaviti, kdaj ga ustaviti, kakšen ukrep 
izvesti ..., verjamemo, da je lahko prihajalo tudi do določenih zlorab, in take zadeve je treba odpraviti 
oziroma preprečiti. 
Po besedah državnega sekretarja je bilo v letu 2008 od izvedenih 30 tisoč takšnih ukrepov nekaj sto 
uspešnih v smislu pridobljenih dokazov, zaseženih stvari in podobno. V Poslanski skupini SLS 
pričakujemo, da bodo spremembe zakona prinesle bolj kontrolirano izvajanje izravnalnih ukrepov in zato 
bomo predlog zakona podprli. 
 
MNENJE PS SLS GLEDE PREDLOGA ZAKONA O SPREMEMBAH IN DOPOLNITVAH ZAKONA O ZADRUGAH  

 
V sklopu 9. redne seje DZ RS je poslanec SLS Franc Bogovič predstavil mnenje 
Poslanske skupine SLS glede predloga Zakona o spremembah in dopolnitvah Zakona 
o zadrugah, ki si ga lahko v celoti preberete v nadaljevanju. 
 
V Poslanski skupini SLS smo mnenja, da je predlog Zakona o spremembah in 
dopolnitvah Zakona o zadrugah nujno treba sprejeti, saj gre v bistvu za uskladitev 
določbe z uredbo Sveta EU 1435/2003, kjer je pravno urejena evropska zadruga. 
Neposredno veljaven predpis se je tudi pri nas začelo uporabljati 18. avgusta 2006, 
državi pa je bilo naloženo, da sprejme predpise za njeno implementacijo. Ker to še ni 
bilo storjeno, zaenkrat posamezniki in pravne osebe iz držav članic pri nas niso mogli 

ustanoviti tako imenovane evropske zadruge. Sicer v Poslanski skupini SLS menimo tudi, da bi predlog 
zakona lahko bil nekoliko bolj prilagojen razvoju zadružništva v naši državi in bi določena področja bila 
bolj specifično urejena. V mislih imamo zopet to črtanje določb po zadružni reviziji. Ne vidimo pravega 
razloga za to. Razlage, zakaj je bil na odboru zavrnjen naš amandma, ki predvideva, da se zadružna 
revizija ne ukine, pa nas niso prepričale, vsaj v vsebinskem delu ne. In mislim, da smo bili tu enotni z 
ostalimi poslanskimi skupinami, da je to črtanje predvsem posledica zakonodajnega okvira, ki je v 
lanskem letu spomladi to sprejel in onemogočil, da bi se ta revizija še naprej opravljala. Pripravljavci 
predloga zakona bi se morali zavedati posebnosti zadrug kot pravnih oseb, saj imajo članstvo, ki je v 
zadrugo vpeto upravljavsko, kapitalsko in tudi poslovno s svojo kmetijo, poslovalnico oziroma podjetjem. 
Zaradi tega prihaja do večjih materialnih rizikov kot pri ostalih gospodarskih družbah. Ob spremenljivosti 
članstva in osnovnega kapitala je bila revizija tisto sredstvo, ki naj bi te rizike zmanjševalo. Konec koncev 
v sosednjih državah, po katerih se zgleduje naše korporacijsko pravo, v Avstriji in Nemčiji, štejejo zadružno 
revizijo za četrti organ zadruge. 
Poslanska skupina SLS bo predlog zakona kljub navedenim pripombam podprla. Menimo namreč, da 
zadružništvo ohranja pozitivno tradicijo in krepi stanovsko pripadnost. Največjo vlogo je odigralo prav v 
kriznih časih in tudi današnji čas je za kmeta vse prej kot ugoden. Dejstvo je, da slovenski kmet zaradi 
starostne in posestne strukture, zaradi omejenih naravnih geografskih danosti in zaradi boljšega 
pogajalskega izhodišča v pogajanjih za pošten zaslužek toliko bolj potrebuje dobro organizirane sisteme 
povezovanja ter inovativno in stimulativno okolje, kar za kmeta zadruga zagotovo je. 
V Poslanski skupini SLS tudi resno razmišljamo o tem, da pripravimo predlog spremembe Zakona o 
revidiranju in posledično zopet spremembo Zakona o zadrugah, kajti mislimo, da je segment 



nerazdružljivega zadružnega premoženja neka specifičnost. V malih gospodarskih družbah, ki so običajno 
tudi lastniško v rokah ustanovitelja, se je pokazalo, da najbrž te revizije, pa tudi kakšnega nadzornega 
odbora, ni potrebnega. Bojimo pa se, da je zaradi tega statusa nerazdružljive zadružne lastnine s to novelo 
zakona v slovenskem zadružnem sistemu določen manjko, ki ga bo treba v prihodnje popraviti. 
 
MNENJE PS SLS GLEDE PREDLOGA ZAKONA O SPREMEMBAH IN DOPOLNITVAH ZAKONA O KAZENSKEM 
POSTOPKU  
 
V sklopu 9. redne seje DZ RS je poslanec SLS Gvido Kres predstavil mnenje Poslanske skupine SLS glede 
predloga Zakona o spremembah in dopolnitvah Zakona o kazenskem postopku, ki ga Državni zbor RS 
obravnava po skrajšanem postopku in si ga lahko v celoti preberete v nadaljevanju. 
Predlog Zakona o spremembah in dopolnitvah Zakona o kazenskem postopku ne prinaša sistemskih 
sprememb na področju kazenskega postopka, temveč gre le za uskladitve z odločbami Ustavnega sodišča 
RS in uskladitve s Kazenskim zakonikom, Zakonom o izvrševanju kazenskih sankcij, Zakonom o 
brezplačni pravni pomoči in za uskladitve znotraj samega zakona. Uskladitve z odločbami Ustavnega 
sodišča in drugimi zakoni seveda podpiramo, saj mora biti zakonodaja jasna in konsistentna. 
V Poslanski skupini SLS podpiramo strožje pogoje za poseg v tako imenovano elektronsko 
komunikacijsko zasebnost - kar se nanaša na preiskovanje podatkov, ki so shranjeni v telefonih, 
računalnikih, v telefaksih, na spominskih karticah in optičnih medijih. 37. člen Ustave RS namreč 
zagotavlja varstvo posameznikovega interesa, da se brez njegove privolitve oziroma brez odredbe sodišča 
nihče ne seznani z okoliščinami in vsebino sporočila, ki ga posreduje preko kateregakoli sredstva, ki 
omogoča izmenjavo informacij. Edino, kar je tukaj morda problematično in na kar je bilo opozorjeno tudi 
na seji matičnega odbora, je nedoločitev prehodnega obdobja. 
Poslanci Poslanske skupine SLS seveda podpiramo tudi možnost ustanovitve specializiranih preiskovalnih 
skupin, v katere bodo poleg tožilca vključeni tudi predstavniki policije in predstavniki drugih državnih 
organov in institucij s področja davkov, carin, finančnega poslovanja, vrednostnih papirjev, varstva 
konkurence, preprečevanja pranja denarja, korupcije in podobno. Upamo, da bodo tako okrepljene ekipe 
veliko bolj uspešne oz. učinkovite  v odkrivanju in preganjanju kaznivih dejanj v predkazenskem postopku.  
V Poslanski skupini SLS celo menimo, da je bil že skrajni čas za takšno organiziranost v boju proti 
gospodarski kriminaliteti in drugim vrstam organiziranega kriminala in korupcije. Pregon storilcev teh 
dejanj jasno zahteva multidisciplinarno znanje z različnih področij in usklajeno sodelovanje predstavnikov 
več državnih organov oziroma institucij. Glede na to, da naša policija in tožilstvo očitno nimata 
strokovnjakov s toliko različnih področij, v Poslanski skupini SLS podpiramo opcijo specializiranih 
preiskovalnih skupin in iskreno upamo, da ne bodo ostale le na papirju. 
 
MNENJE PS SLS GLEDE PREDLOGA ZAKONA O SPREMEMBAH IN DOPOLNITVAH ZAKONA O DRŽAVNEM 
PRAVOBRANILSTVU  
 
V sklopu 9. redne seje DZ RS je poslanec SLS Gvido Kres predstavil mnenje Poslanske skupine SLS glede 
predloga Zakona o spremembah in dopolnitvah Zakona o državnem pravobranilstvu, ki ga Državni zbor 
RS obravnava po skrajšanem postopku in si ga lahko v celoti preberete v nadaljevanju. 
V Poslanski skupini Slovenske ljudske stranke se zavzemamo za uresničevanje odločb Ustavnega sodišča 
RS, ki naj bi bila podlaga za spremembo tega zakona. Vendar so predlagane spremembe vezane na 
novelo Zakona o sodniški službi in na novelo Zakona o sistemu plač v javnem sektorju. Zato tudi ta zakon 
pomeni dvig plač pravosodnih funkcionarjev, kar po našem mnenju ne odpravlja nesorazmerij po naročilu 
ustavne odločbe, marveč povzroča nova nesorazmerja. Spoštujemo položaj sodstva kot tretje, 
enakovredne veje oblasti, vendar pa menimo, da ni pravi čas za dvigovanje plač funkcionarjev. 
V Poslanski skupini SLS menimo, da bo sprejem tega zakona oziroma paketa zakonov povzročil nov val 
zahtev, kot se je to zgodilo že v začetku 90. let prejšnjega stoletja in da bodo sledile zahteve tudi v drugih 
sektorjih. Zato zakona ne moremo podpreti. 
 
SLS SKUPAJ S KOALICIJSKIMI STRANKAMI PRIDOBILA DODATNO MNENJE O ZAKONU O ŽRTVAH VOJNEGA 
NASILJA 
 
SLS je skupaj s štirimi koalicijskimi poslanskimi skupinami v izjavi zapisala, da je novela zakona o žrtvah 
vojnega nasilja v skladu tako z določbo ustavnega sodišča kot z načeli mednarodnega prava ter enako 
obravnava vse otroke ne glede na status njihovih staršev. Poslanske skupine SLS, SD, Zares, DeSUS in 
LDS so namreč pridobili dodatno mnenje, ali držijo trditve SDS, da novela ne spoštuje odločitve ustavnega 
sodišča in še vedno razlikuje otroke glede na status staršev. Tako so opravili ponovno celovito oceno in se 
seznanili tudi z obširno obrazložitvijo ministrstva za delo, družino in socialne zadeve ter ugotovili, da 



vsebina 2.a člena novele ne omogoča razlikovanja otrok glede na status njihovih staršev in da gre za 
enako zakonsko obravnavo vseh žrtev vojnega nasilja. 
V pojasnilu so tudi zapisali, da otroci pridobijo status žrtve vojnega nasilja, ne glede na status njihovih 
staršev in ne glede na to, katera oborožena sila je povzročila smrt njihovih staršev, razen če so sami 
prostovoljno ali poklicno sodelovali z okupatorjem in pri tem poudarili, da se v veljavnem zakonu in v 
noveli starost otroka šteje do dopolnjenega 21. leta starosti. Če omejitve prostovoljnega ali poklicnega 
sodelovanja z okupatorjem ne bi uveljavili tudi v 2. a členu, bi lahko bili otroci, katerim so starše ubili 
partizani ali zavezniki, v bolj ugodnem položaju od otrok, katerim so starše ubili okupatorji ali njihovi 
sodelavci, pojasnjujejo. Okoliščine, ki napotujejo na izpolnjevanje pogoja, da oseba ni prostovoljno ali 
poklicno sodelovala z okupatorjem, ugotavlja državni organ v postopku odločanja o pridobitvi statusa 
žrtve, so še navedli v izjavi predlagatelji novele.  
 

SLS O GOSPODARSKIH TEMAH 
 
MNENJE PS SLS GLEDE PREDLOGA ZAKONA O DODATNEM DAVKU OD DOHODKOV ČLANOV 
POSLOVODSTEV IN NADZORNIH ORGANOV V ČASU FINANČNE IN GOSPODARSKE KRIZE 
 
V sredo, 23. septembra 2009, je na nadaljevanju 9. redne seje DZ RS predsednik SLS in poslanec mag. 
Radovan Žerjav predstavil mnenje Poslanske skupine SLS glede predloga Zakona o dodatnem davku od 
dohodkov članov poslovodstev in nadzornih organov v času finančne in gospodarske krize, ki si ga lahko v 
celoti preberete v nadaljevanju. 
V času, ko je svetovna finančna in gospodarska kriza zajela Slovenijo in ko država s sprejetimi ukrepi 
dodeljuje poroštvo oziroma jamstvo in tudi konkretna denarna sredstva za blažitev posledic krize, je prav, 
da se normativno uredijo tudi prejemki članov poslovodstva in nadzornih svetov v podjetjih, ki so teh 
ukrepov deležni. Zato podpiramo dopolnjen predlog zakona, ki neprimerno visoke dohodke članov uprave 
in nadzornih svetov obdavčuje na način, da je pravzaprav vsak presežek določene višine z zakonom 
obdavčen. 
S tem zakonom pravzaprav urejamo vprašanje menedžerske etike, gre za urejanje problematike 
individualnih primerov, kar je sicer po našem mnenju tudi pomembno, saj gre za simbolni signal slovenski 
družbi, njenim državljankam in državljanom. Gre za potreben zakon, ne gre pa za rešitev, ki bi kakor koli 
pripomogla k reševanju navzoče krize ali pa reševanju pravnih problemov Slovenije in slovenske tranzicije. 
Kot rečeno, gre za simbolni signal slovenski družbi, od sprejetja tega zakona večina delavk in delavcev 
Gorenja, Mure, IUV-ja, LTH-ja in tako naprej žal ne bo imela nič.  
Naj ponovim, na tej seji Državnega zbora RS ne sprejemamo niti enega protikriznega zakona. Vladnega. 
Logično bi potem sklepali, da smo naredili vse, kar je bilo potrebno, pa očitno ni tako. Zadnja žalostna 
dogajanja kažejo, da vseh ne vem koliko ukrepov, s katerimi se hvali Vlada RS, ni imela nobenih učinkov. 
Oziroma vsaj ne dovolj velikih, da bi preprečili situacije, ki smo jim danes priča. Žal. Zakon bomo v 
Poslanski skupini Slovenske ljudske stranke podprli. Želimo pa, da bi se Vlada RS in koalicijske stranke s 
takšno vnemo in zavzetostjo polotile reševanja krize, ki je očitno v Sloveniji še kako in vedno bolj prisotna. 
 
PODPREDSEDNIK SLS FRANC BOGOVIČ: PLAČILA OMD NE BODO VEČ ŠTETA V DAVČNO OSNOVO 
 
SLS je skupaj s Sindikatom kmetov Slovenije in KGZS pomagala preprečiti sprejem dopolnitve zakona o 
dohodnini na seji Vlade RS. »Uveljavitev predlaganih zakonskih rešitev bi lahko imela katastrofalne 
posledice za okoli 60.000 slovenskih kmetij. Prizadete bi bile predvsem tiste kmetije, ki se ukvarjajo z 
rejo pitancev, krav dojilj, prirejo mleka, pa tudi poljedelsko usmerjene kmetije, saj je novela zakona 
predvidevala 100 % vključitev proizvodno vezanih subvencij v osnovo za dohodnino,« je ob tem povedal 
podpredsednik SLS in poslanec Franc Bogovič. Po njegovem ponedeljkovem poslanskem vprašanju na 9. 
redni seji Državnega zbora RS, zakaj se ne pripravi celovitega paketa davčne zakonodaje s področja 
kmetijstva in ali se bo sprejemanje novele zakona še naprej dogajalo v tajnosti, je namreč minister za 
finance zagotovil, da bodo na sestanku s Sindikatom kmetov in KGZS, ki se je odvijal včeraj, poskušali 
poiskati primerno rešitev v nastali situaciji. 
Ministrstvo za finance je v nasprotju s spomladanskim dogovorom, ki je predvideval, da se hkrati 
obravnava tudi novela zakona o ugotavljanju katastrskem prihodku in da se ustrezno preuredi sistem 
obdavčenja dohodka iz osnovne kmetijske in gozdarske dejavnosti, v proceduro vložilo zgolj parcialno 
rešitev, ki sicer izloča plačila za t. i. omejene dejavnike (OMD) iz dohodninske osnove, ne rešuje pa ostalih 
nerešenih vprašanj s področja obdavčitve kmetijske dejavnosti. 
»V Poslanski skupini SLS pozdravljamo ta sestanek socialnih partnerjev in da zaključki sestanka 
predvidevajo spremembo zakona o dohodnini, ki bo izključila OMD plačila iz obdavčitve. Veseli me tudi, 
da ostale predvidene spremembe zakona, ki bi v težkih časih gospodarske krize dodatno obdavčile v 



proizvodnjo hrane usmerjene kmetije, ne bodo uveljavljene v noveli zakona, ampak bodo pripravljene 
celovite spremembe zahtevne davčne zakonodaje na osnovi temeljitih analiz in na osnovi dialoga vseh 
zainteresiranih,« je bil zadovoljen predsednik Odbora DZ RS za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano Franc 
Bogovič.. 
V PS SLS so že sredi meseca maja v zakonodajno proceduro vložili predlog dopolnitev zakona o 
dohodnini, s katerim naj bi se določilo, da se iz davčne osnove izključijo tako imenovana plačila OMD. 
Kljub nenasprotovanju Vlade RS zakon v Državnem zboru RS ni dobil potrebne podpore za sprejem, saj 
naj bi Vlada RS k spremembi obdavčevanja osnovne kmetijske in gozdarske dejavnosti pristopila 
sistemsko in rešitve preučila iz vseh vidikov. 
 
MNENJE PS SLS GLEDE PREDLOGA ZAKONA O SPREMEMBAH IN DOPOLNITVAH ZAKONA O SISTEMU 
PLAČ V JAVNEM SEKTORJU 
 
V sredo, 23. septembra 2009, je na nadaljevanju 9. redne seje DZ RS poslanec SLS Gvido Kres predstavil 
mnenje Poslanske skupine SLS glede predloga Zakona o spremembah in dopolnitvah Zakona o sistemu 
plač v javnem sektorju, ki ga Državni zbor RS obravnava po skrajšanem postopku in si ga lahko v celoti 
preberete v nadaljevanju. 
V Poslanski skupini Slovenske ljudske stranke menimo, da se bodo z dvigom plač razmere v plačnem 
sistemu v javnem sektorju poslabšale in ne uskladile, kot naroča ustavna določba, ki je podlaga za 
predlagan zakon, zato predlaganih sprememb ne moremo podpreti. Ukinjanje dela plače za delovno 
uspešnost in ukinitev dodatka za mentorstvo bo po našem mnenju dodatno negativno vplivalo na 
kvaliteto dela v javni upravi in povečalo nesorazmerja. To razmerje se bo samo še dodatno poslabšalo ob 
dejstvu, da Vlada RS predvideva dodatno znižati druge plače v javnem sektorju, predvsem uslužbencev, ki 
ob tem nimajo zagotovljenih trajnih mandatov kot sodniki. Sindikati javnega sektorja trdijo, da se vlada z 
njimi ni posvetovala o predlaganih rešitvah, zato se z nekaterimi ne strinjajo. Zadnje dni so prišle v javnost 
novice, da številni sodniki celo tožijo državo za prenizka izplačila plač. Na drugi strani pa Sodni svet 
podpira predlog sprememb, kar potrjuje, da se je vlada glede uvajanja dinamike sprememb posvetovala s 
pravosodnimi funkcionarji. 
V Poslanski skupini Slovenske ljudske stranke se nam zdi, da vsi omenjeni pozabljajo, da smo v tem času 
globoko v krizi. Gospodarstvo se bori za preživetje, prilivi v proračun se manjšajo. Zato v poslanski skupini 
menimo, da bi morali na tej seji obravnavati popolnoma drugačne zakone in ne predloga za dvig plač 
sodnikov. V Poslanski skupini Slovenske ljudske stranke spoštujemo ustavno načelo neodvisne sodne 
veje oblasti, zato smo vedno prisluhnili predlogom za njihovo bolj učinkovito delo, za delo po načelu »za 
pošteno delo pošteno plačilo«. S tem zakonom te garancije ni. Zato ga poslanci Slovenske ljudske stranke 
ne bomo podprli.  
 
PREDSEDNIK SLS MAG. RADOVAN ŽERJAV: JAVNA VPRAŠANJA PROKURISTU DRUŽBE MURA, D. D., G. 
PODLESNIKU 

 
  »Dogodki, ki se v tem trenutku dogajajo v največjem 
gospodarskem subjektu v Pomurju v Muri, d. d., so 
milo rečeno žalostni,« pravi predsednik SLS mag. 
Radovan Žerjav in opozarja, da delavke in delavci iz 
obupa sami iščejo morebitne rešitve za svoja 
delovna mesta. Po njegovih besedah vsi, ki so ves 
čas bili odgovorni očitno niso bili kos tej nalogi in 
niso bili sposobni to nalogo rešiti. »Dejstvo je, da 
tistih, ki so in so bili odgovorni v Muri, jih njihova 
nesposobnost ne odvezuje odgovornosti, pravi 
predsednik SLS mag. Radovan Žerjav, ki še vedno 

pogreša resno preiskavo ali revizijo poslovanja družbe Mura, d. d., vključno z njenimi hčerinskimi podjetji, 
predvsem v Nemčiji. Žerjav se tudi ne more znebiti občutka, da v primeru Mure ni posebne želje, da bi se 
zadeve razčistile – kot je bila na primer takšna želja v primeru Luke Koper ali kje drugje. 
Žerjav opozarja, da je razrešnica upravi v primeru Mure bila podeljena brez kakršnekoli slabe vesti. »Iz 
tega torej izhaja, da je uprava delala dobro, a sprašujem se, ali je to res? Več kot očitno lastniki, vključno 
s SOD, rešujejo le svojo kožo,« pravi mag. Žerjav in meni, da je treba situacijo v Muri čim prej umiriti. Žal 
pa bo po njegovem mnenju po umiritvi razmer v Muri –za vse igralce te nesramno grde igrice Pomurje 
dovolj daleč, da ne bodo imeli več skrbi.   
»Žal pa vsi ti pristojni vpleteni danes kljub vsemu vidijo pri tem deljenju plena, ki je ostal od velike Mure, 
več kot očitno priložnosti tudi za sebe osebno. Ker gre za ugibanja in indice sprašujem javno prokurista 
Mure, d. d., g. Podlesnika: 



»Ali ste res nagovarjali delavke in delavce zaposlene v Muri unikat, d. o. o., katere direktor ste, da vložijo 
po 5.000 evrov v to družbo in bi s tem vložkom ta družba imela možnost za preživetje?« 
Mag. Žerjav ob tem še pričakuje tudi od lastnikov, da te informacije preverijo in v kolikor držijo, da 
nemudoma razrešijo prokurista družbe Mure. d. d. 
»Prav tako sprašujem prokurista Mure, d. d., koliko majic je bilo prodanih v znani akciji v podporo Muri, 
koliko sredstev se je nabralo iz tega naslova in kam so bila ta sredstva namenjena oz. za kaj so bila 
porabljena?«, še zastavlja javno vprašanje g. Podlesniku predsednik SLS mag. Radovan Žerjav.  
 
PREDSEDNIK SLS MAG. RADOVAN ŽERJAV: DELAVCI V MURI IMAJO VSO MOJO PODPORO 

 
 »Dogajanje v Muri je resno opozorilo obstoječim 
lastnikom, upravi in sindikatu tega podjetja, da delavci 
drugega izhoda več ne vidijo – niti ga pravzaprav 
nimajo,« je ob dogodkih pred Murino tovarno v Murski 
Soboti povedal predsednik SLS mag. Radovan Žerjav. 
»Delavci, sedaj opogumljeni z nedavnimi dogodki v 
Gorenju, bi morali tak protest izvesti pred kakim letom 
in na tak način strezniti upravo in nadzorni svet 
podjetja, pa tudi svoj sindikat, ki svoje osnovne funkcije 
– zastopanje in delovanje v interesu delavcev, ni 
opravil. Vsi ti namreč več kot očitno niso bili kos svoji 

nalogi, pripeljati Murino zgodbo do take stopnje, ki bi še predvidevala uspešno nadaljevanje poslovanja,« 
je še poudaril mag. Žerjav. »Verjamem, da delavcem ni lahko pri takih dejanjih, da se za njih stežka 
odločijo in da bi raje delali kot protestirali. A očitno drugih mehanizmov več nimajo – in sam jim pri teh 
protestih dajem vso podporo,« je še odločen predsednik SLS mag. Radovan Žerjav. 
SLS opozarja na očitno prepogosto prakso, da sindikalni zastopniki v podjetjih delujejo bolj kot instrument 
kapitala in politike, ne pa v imenu ljudi, delavcev – kar je in bi moralo biti – njihovo temeljno poslanstvo. 
 Ob tem mag. Radovan Žerjav ponavlja nedaven poziv Vladi RS, naj čim hitreje pripravi poseben zakon o 
Pomurju, ki ga je v predvolilnem boju obljubljal kandidat za poslanca politične stranke SD. »Še vedno velja 
tudi moja ponudba za pomoč pri pripravi tega programa. Želim si namreč, da bi v tej regiji ustvarili 
priložnost za iskanje ustreznih zaposlitev in dvignili kakovost življenja delavk in delavcev, ki so dolga leta 
trdo in težko delali,« je ponovno poudaril mag. Radovan Žerjav in obenem izrazil tudi pričakovanje SLS, da 
bo Vlada RS z mehanizmi, ki jih ima na voljo, nemudoma priskočila na pomoč delavcem v gospodarstvu. 
»Še vedno tudi čakamo na paket protikriznih ukrepov za vse slovensko gospodarstvo, sicer bodo taki 
dogodki postali del vsakdana. Delavci so ljudje, ne stroji z neomejenim rokom trajanja, in čas je, da se 
tega zave tudi aktualna slovenska vlada, ki očitno misli, da lahko na delavcih preizkuša takšne in 
drugačne bolj ali manj učinkovite ukrepe za blaženje gospodarsko-finančne krize,« zaključi mag. Radovan 
Žerjav. 
 

POSLANSKA VPRAŠANJA 
 
USTNO POSLANSKO VPRAŠANJE PREDSEDNIKA SLS MAG. RADOVANA ŽERJAVA MINISTRICI ZA 
NOTRANJE ZADEVE KATARINI KRESAL IN MINISTRU ZA PRAVOSODJE ALEŠU ZALARJU NA 9. REDNI SEJI 
DZ RS 
 
Sanjska posojila avstrijskih bank 
 
Na 3. seji Državnega zbora RS sem že postavil poslansko vprašanje o tako imenovani aferi »sanjska 
posojila avstrijskih bank«. Naj vas spomnim na sila nenavadno zgodbo, kjer kmetje, ki jih bremenijo 
dolgovi njihovih staršev, stari več deset let, ne zmorejo več plačila teh bančnih posojil, saj že več let 
plačujejo samo obresti, ne da bi se dotaknili glavnice. Takšno stanje jih sili v reprogramiranje ali 
najemanje novih posojil, pri mnogih pa je že bila izvršena izvršba in so ostali brez hiš in njiv. Izvršbe 
potekajo v Pomurju, na Ptujskem in Celjskem, govori pa se tudi o Koroškem. 
Gre za nenavadno zgodbo, kjer je slovenski odvetnik uradni pravni zastopnik avstrijske banke, hkrati pa je 
njegova žena skupaj z direktorjem te avstrijske banke lastnica družbe za nepremičnine, ki na dražbah 
kupuje zasežene nepremičnine. Na zastavljeno vprašanje sem od ministrov dobil odgovor, da sta 
seznanjena z zadevo, da policija vodi določene aktivnosti in da je bilo državno tožilstvo zaprošeno za 
strokovno mnenje glede pravne narave omenjenih poslov. 
Od tega vprašanja in odgovorov je minilo dobrega pol leta, zato ministra in ministrico sprašujem, kaj je 
bilo v tem času storjenega, da bi se nedopustna dejanja, ki po mojih informacijah po enakem scenariju z 



istimi igralci še vedno potekajo, onemogočila in da bi se zaščitilo slovenske državljane in državljanke 
zoper te vrste goljufij in dejanj? 
 
USTNO POSLANSKO VPRAŠANJE POSLANCA SLS FRANCA BOGOVIČA MINISTRU ZA FINANCE DR. FRANCU 
KRIŽANIČU IN MINISTRU ZA KMETIJSTVO, GOZDARSTVO IN PREHRANO DR. MILANU POGAČNIKU NA 9. 
REDNI SEJI DZ RS 
 
V Poslanski skupini SLS smo sredi meseca maja v zakonodajno proceduro vložili predlog dopolnitev 
Zakona o dohodnini, s katerim naj bi se določilo, da se od dohodnine oprošča plačila, vezana na 36. člen 
Uredbe Sveta ES 1698/2005, oziroma povedano drugače, naj se iz davčne osnove izključijo tako 
imenovana plačila OMD. 
Kljub nenasprotovanju Vlade RS zakon v Državnem zboru RS ni dobil potrebne podpore za sprejem. V 
mnenju vlade k temu zakonu ste zapisali, da je k spremembi pravil obdavčevanja osnovne kmetijske in 
gozdarske dejavnosti treba pristopiti sistemsko in rešitve preučiti iz vseh vidikov. Zato naj bi bilo primerno 
na novo, celovito opredeliti oprostitve za dohodke (osnovne) kmetijske in gozdarske dejavnosti, saj je le 
na tak način mogoče zagotoviti primerljivo in enakopravno obravnavo vseh zavezancev za dohodnino, pa 
tudi enakopravno obravnavo med zavezanci za dohodke iz kmetijske in gozdarske dejavnosti. V zvezi s 
tem naj bi vlada sprejela sklep, ki nalaga Ministrstvu za finance, da čim prej, v sodelovanju z Ministrstvom 
za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano, pripravi predlog sprememb in dopolnitev Zakona o dohodnini, z 
namenom, da se ustrezno preuredi sistem obdavčevanja dohodka iz osnovne kmetijske in osnovne 
gozdarske dejavnosti in čim prej pripravi tudi predlog novega Zakona o ugotavljanju katastrskega 
dohodka, ki bo na objektiven in pregleden način uredil ocenjevanje katastrskega dohodka. 
Spoštovana ministra, sprašujem Vaju: 
Zakaj hkrati ne pripravite predloga sprememb zakona o dohodnini in predlog novega zakona o 
ugotavljanju katastrskega dohodka, kot je to bilo pred časom nakazano in obljubljeno? 
Zakaj v postopek priprave zakona o dohodnini, ki je bil v četrtek umaknjen z dnevnega reda vlade, niste 
vključili zainteresirane strokovne javnosti oz. v tem primeru lahko rečemo tudi socialnih partnerjev - kot je 
to v navadi v vseh ostalih primerih? 
Ali boste spremembe določb davčnih zakonov, ki posegajo na področje kmetijstva, še naprej pripravljali in 
vodili v tajnosti, kot ste to počeli v tem zadnjem primeru? 
 
USTNO POSLANSKO VPRAŠANJE PREDSEDNIKA SLS MAG. RADOVANA ŽERJAVA V ZVEZI Z JAVNO 
IZREČENIMI OBLJUBAMI PREDSEDNIKU VLADE RS BORUTU PAHORJU NA 9. REDNI SEJI DZ RS. 
 
Spoštovani predsednik vlade, g. Borut Pahor, 
sprašujem Vas, ali lahko državljanke in državljani Republike Slovenije verjamemo, da bodo besede in 
obljube, ki jih izrekate v funkciji predsednika Vlade Republike Slovenije, tudi uresničene? 
 
USTNO POSLANSKO VPRAŠANJE POSLANCA SLS JANEZA RIBIČA V ZVEZI S FINANCIRANJEM VODNE 
INFRASTRUKTURE IZ SKLADA ZA VODE MINISTRU ZA OKOLJE IN PROSTOR KARLU ERJAVCU 

 
Poplave in ujme v zadnjih letih so pokazale, kako ranljivi smo ob izjemnih dogodkih, 
na kar  opozarjamo že vrsto let. Kljub vsem tem opozorilom in vedno večjemu številu 
izjemnih dogodkov, na primer v letošnjem letu, pa Ministrstvo za okolje in prostor 
vztrajno krči sredstva za vzdrževanje vodotokov in vodne infrastrukture. Glede na 
situacijo na terenu se na vodotokih ne izvajajo redna vzdrževalna dela, ki so nujno 
potrebna za njihovo pretočnost in za preprečitev njihovega poplavljanja ter posledično 
ogrožanja prebivalcev. Prav tako pa ni investicijskih projektov, ki bi jih izvajali iz 
vodnega sklada, razen izgradnje spodnjesavske verige elektrarn, ki ni vodna 
infrastruktura, ampak posledična gradnja energetskih objektov. 
Vsi ti dogodki kažejo, da država nima izdelane politike do voda, kjer bi bila jasno 

razvidna politika reševanja ogroženosti naselij in gospodarske infrastrukture pred vodo, prostorska 
politika v zvezi z vodnim in obvodnim prostorom, varstvom pred onesnaženostjo in varstvom vodnih 
ekosistemov.  
V skladu z navedenim vas, gospod minister, sprašujem naslednje: 
1) Prosim, če mi lahko podrobneje predstavite naloge države v zvezi z urejanjem voda in izvajanje javne 
službe vzdrževanja vodotokov 2. reda? 
2) Kolikokrat letno se na vodotokih izvajajo redna vzdrževalna dela? 
3) Kdo opravlja redni nadzor nad stanjem vodotokov in kolikokrat na leto se izvaja? 
4) Kakšni so kriteriji, po katerih  Ministrstvo za okolje in prostor pripravlja letni program izvedbe  
vzdrževalnih del na vodotokih?  



5) Kakšni so postopki ravnanja ministrstva oziroma izvajalca javne službe v primeru poplavljanja  
vodotokov oziroma v primeru naravnih nesreč?  
6) Ali ima lokalna skupnost pristojnost izvesti interventna dela v primeru poplavljanja vodotokov in kako 
je s financiranjem teh del? 
 
USTNO POSLANSKO VPRAŠANJE POSLANCA SLS GVIDA KRESA V ZVEZI Z UČNIM GRADIVOM ZA OSNOVNE 
ŠOLE ZA MINISTRA ZA ŠOLSTVO IN ŠPORT DR. IGORJA LUKŠIČA 
 
Z začetkom novega šolskega leta smo znova zaznali veliko zmede pri opremljanju otrok z učnim 
gradivom. Vsaka osnovna šola preko svojega strokovnega sveta iz zelo širokega spiska izbere učbenike in 
delovne zvezke za naslednje šolsko leto. Tako se osnovnošolci kljub enakemu učnemu načrtu učijo iz 
različnih učbenikov in delovnih zvezkov. 
Zavedam se, da je liberalizacija trga učnih pripomočkov in upoštevanje tržnega gospodarstva bila nujno 
potrebna, vendar se sprašujem, ali se niso zadeve na tem področju pomaknile v druge skrajnosti, ki niso 
več optimalne za malo odprto gospodarstvo, kot je Slovenija. 
Strokovna komisija Ministrstva za šolstvo in šport vsako leto potrdi preko 400 naslovov učbenikov in 
delovnih zvezkov za osnovne šole. 
Ali resnično lahko zatrdite, da ta strokovna komisija lahko ustrezno strokovno preveri vseh teh 400 
naslovov? Po našem mnenju to ni izvedljivo in zaradi tega dejansko trpi kakovost učnih gradiv. 
Sprašujem vas, gospod minister, ali je dejansko potreben tak širok nabor naslovov in ali ne bi mogli na 
tem področju doseči nekega poenotenja? Zaradi specifičnosti slovenskega prostora bi lahko, če bi prišlo 
do poenotenja, z javnimi razpisi dosegli večje naklade in nižje cene. Podpiram sicer svobodo izbire, vendar 
ne v obsegu, ki ne omogoča optimalnih cen, temveč jih zaradi nizkih naklad celo povečuje. Ob tem 
opozarjam, da je ob večji liberalizaciji trga prišlo tudi do večjega števila založnikov. Tem pa je še kako v 
interesu nered na tem področju in sam pomanjkljiv nadzor. 
Nekateri učbeniki in delovni zvezki se umaknejo iz uporabe tudi po le dveh ali treh letih. Kot prvo to zelo 
prizadene učbeniške sklade, ki si tako ne povrnejo niti vložka. Skladi so danes posredno plačani iz 
državnega proračuna, država pa na ta način oškoduje sama sebe. In vendar se moramo zavedati, da so 
učbeniški skladi eden izmed najpomembnejših socialnih ukrepov za zagotavljanje brezplačnega šolstva 
Poleg tega se s pogostimi menjavami gradiv povzroča zelo velik pritisk na učitelje. Namreč vsak učbenik 
in delovni zvezek zahteva določeno metodo učenja in pri takšnih hitrih menjavah sta ustrezna adaptacija 
in optimatizacija predavanja učnega programa skoraj nemogoči. 
 
USTNO POSLANSKO VPRAŠANJE POSLANCA SLS GVIDA KRESA V ZVEZI Z RAZPISOM ŠTUDIJSKIH 
PROGRAMOV ZA MINISTRA ZA VISOKO ŠOLSTVO, ZNANOST IN TEHNOLOGIJO GREGORJA GOLOBIČA 
 
Ekonomska fakulteta Univerze v Ljubljani je pred kratkim predstavila raziskavo z naslovom Analiza 
slovenskih diplomantov generacije 2007, kjer so prikazane verjetnosti zaposlitve po diplomi na 
posameznih področjih izobraževanja. Po treh mesecih naj bi se zaposlitev obetala več kot polovici 
diplomantov s področij računalništva, tehnike, proizvodnih in predelovalnih tehnologij in gradbeništva. Na 
dnu te lestvice so diplomanti družbenih ved ter umetniških in humanističnih študijev, ki jim po treh 
mesecih napovedujejo komaj 25-odstotne ali manjše možnosti zaposlitve 
Predstavljeno je tudi, da se je v prvih treh mesecih po diplomi zaposlilo skoraj 16 % diplomantov Univerze 
v Ljubljani, 14 % diplomantov Univerze v Novi Gorici, skoraj 10 % diplomantov Univerze v Mariboru in 
dobrih 6 % diplomantov Univerze na Primorskem. V naslednjih treh mesecih so deleži različno narasli - na 
Univerzi v Ljubljani na 26 %, na Univerzi v Novi Gorici čez 23 %, na Univerzi v Mariboru blizu 18 % in na 
Univerzi na Primorskem čez 11 %. Sodeč po zbranih podatkih, imajo torej največ možnosti za hitro 
zaposlitev po diplomi diplomanti Univerze v Ljubljani.   
Zanima me, spoštovani gospod minister, kako na vašem ministrstvu ocenjujete te rezultate? Očitno je, da 
med poklicnimi željami mlade generacije in zaposlitvenimi možnostmi obstaja velik prepad. Leta 2004 se 
je sicer omenjalo preusmerjanje v tehniške študije, zanima me, ali ministrstvo tudi sedaj dela na tem? 
Predvsem pa me zanima, zakaj ministrstvo ne uvede sistema, da bi vsakoletni razpis študijskih 
programov vseboval tudi informacijo o zaposljivosti diplomantov? Prepričan sem namreč, da ste vsem, ki 
se vpisujejo na terciarno izobraževanje, njihovim staršem in celotni slovenski javnosti dolžni posredovati 
popolno in korektno informacijo. Informacija o študijskem programu brez informacije o možnosti 
zaposlitve pa zagotovo ni popolna. 

 



O DOGAJANJU NA NIVOJU OBČINSKIH IN MESTNIH 
ODBOROV TER ZVEZ SLS 
 
PREDSEDNIK ZU PRI SLS BOGDAN BRADAČ: O POKOJNINAH NAJ SE NE ODLOČA BREZ UPOKOJENCEV 
 

Na sedežu SLS je danes dopoldne potekala seja ožjega Upravnega odbora Zveze 
upokojencev pri SLS, na kateri so člani razpravljali o aktualnih političnih temah, še 
posebej pa so se ustavili ob razpravi o napovedani zamrznitvi pokojnin ter trenutnih 
aktivnostih SLS v zvezi s slovensko-hrvaškim mejnim vprašanjem. »V ZU pri SLS 
odločno nasprotujemo vsaki zamrznitvi pokojnin. Čudi me, kako Vlada RS sploh lahko 
predlaga kaj takega, saj so pokojnine vezane na rast plač in če se ne zvišajo plače, se 
tudi pokojnine ne morejo,« je ob tem povedal predsednik ZU pri SLS Bogdan Bradač. »V 
ZU pri SLS vztrajamo, da morajo pri kakršnihkoli razpravah o spremembah in 
morebitnih uvedbah sprememb zakona o pokojninah sodelovati vse upokojenske 
organizacije pri političnih strankah, še posebno pa Zveza društev upokojencev,« je 
poudaril Bogdan Bradač, saj je »pokojnina  pravica, ki jo vsak upokojenec pridobi s 

plačilom prispevkov v celotni delovni dobi in s to pravico ne more nihče barantati.« Napovedal je tudi, da 
bo ZU pri SLS te sklepe uskladila z ostalimi sorodnimi strankami in ga posredovala Koordinacijskemu 
odboru seniorskih organizacij Slovenije (KOSOS). 
Na seji so člani Upravnega odbora ZU pri SLS s sklepom podprli sedem sklepov, ki jih je v četrtek, 17. 
septembra 2009, na svoji 1. nujni seji sprejel GO SLS. »Tudi v ZU pri SLS vztrajamo, da se mora mejno 
vprašanje rešiti pred hrvaškim vstopom v EU,« je poudaril Bogdan Bradač, ki je stranki tudi predlagal, naj 
bo referendumsko vprašanje jasno in razumljivo, da bodo ljudje, ki bodo dali svoj podpis, točno vedeli, o 
čem se na referendumu odločajo.  
 
MEDOBČINSKI FORUM ALPE JADRAN, 15. SEPTEMBER 2009 
 
15. septembra 2009 je v Vrbi na avstrijskem Koroškem potekal prvi medobčinski forum regije Alpe-
Jadran, katerega pobudnik je bil koroški deželni svetnik za področje lokalne samouprave dr. Josef 
Martinz. Foruma se je udeležilo okrog 350 županov, predstavnikov občin in gospodarstvenikov iz severne 
Italije, Slovenije in Avstrije. Udeležencem so predavali ugledni poznavalci razmer na področju lokalne 
samouprave v omenjenih deželah, vsi skupaj pa so ugotovili, da je v časih finančne krize in negotovosti, 
ko se občine soočajo z nižanjem proračunov, potrebi po nižanju stroškov in inovativnejšemu pristopu k 
vodenju občin, še posebej pomembno njihovo medsebojno povezovanje, ne glede na jezikovne in kulturne 
razlike med udeleženci foruma. Prvega medobčinskega foruma v Vrbi so se udeležili tudi predstavniki 
Kluba županov SLS, med njimi Bojan Šrot, Franc Hudoklin, Janez Štular, Srečko Ocvirk in mag. Janez 
Kramberger. 
 
SREČANJE ČLANIC ŽENSKE ZVEZE PRI SLS SLOVENSKE ISTRE, 18. SEPTEMBER 2009 
 
V zapisniku srečanja so članice zapisale, da bodo sledile sklepom, ki so si jih zadale na prvem srečanju, in 
sicer: 

• družina, 
• osebe s posebnimi potrebami, 
• ostareli, 
• mladi, 
• medkulturnost, 
• preprečevanje nasilja. 
 

Njihove dosedanje aktivnosti so obsegale: 
- predavanja: o demenci ter o novostih v zdravstveni zakonodaji (dr. Benjamin Štagar, Lili Slavec iz 

ODU Koper), 
- okrogle mize: Razvoj kmečkega turizma (Mihaela Logar), 
- predstavitev knjig: Benjamin Žnidaršič, Andrej Rant, 
- humanitarne akcije: Miklavž, Madagaskar, pomoč pri obiranju oljk, zbiranje osnovnih potrebščin 

za družino, zbiranje hrane za pasje zavetišče, 
- sodelovanje na športnih aktivnostih: Povežimo soline, tek Koper - Milje, 
- pobude županu: brezplačno cepljenje deklic, Center za dekleta in žene, dojilnice,  
- predavanja v domu upokojencev za osebje, 



- pisanje člankov v SLS Odmevu, 
- popestritev v VDC in domu Upokojencev, 
- obdaritev: računalnik + tiskalnik, 
- volitve: stojnica (imamo svoje majice), pomoč pri organizaciji programov in aktivnosti,  
- čestitke v medijih ter organizacija koncerta v Cerkvi ob dnevu žena, mamic in družin. 
 

Dogovorile so se, da bodo dosedanje aktivnosti nadaljevale, postale pa bodo bolj aktivne tudi na 
političnem področju. So mnenja, da je njihova dolžnost, da opozarjajo na teme, ki so namerno ali 
nenamerno prezrte. 
 
Oblikovale so tudi kratkoročni načrt dela:   

- 30. 9. 2009 ob 19. uri KS Lucija: udeležba na predavanju z naslovom »2 obraza ženske: ples moči 
in nežnosti« predavateljice Rožane Grdina (Akademija za psihosintezo); 

- 10. 10. 2009 : piknik za člane in simpatizerje na Sv. Katarini; 
- 5. 12. 2009 ob 18. uri: organizacija predavanja »Plečnikove stvaritve«; povabimo tudi člane Kluba 

kulturnikov pri SLS; 
- 12. 12. 2009 ob 18. uri: Božičnica; 
- december 2009: božični obiski (obiskali bomo nekaj starejših občanov na podeželju, družino z 

več otroki, ki imajo socialne težave, VDC, Sonček); 
- november 2009, februar 2010, april 2010: predavanja v Rotundi (odnosi v družini, diabetes, 

zdravo življenje); 
- pobuda za pridobitev prostora za igralnico z dojilnico in previjalnico; 
- pripombe na osnutek zakona o bolniških nadomestilih; 
- Koper – prijazno mesto? Opozarjanje na nesenzibilnost do vseh občanov: novo gledališče brez 

klančin, premalo igrišč in mladinskih centrov.  
 
SREČANJE ČLANOV RO SLS GORENJSKA IN RO SLS ZGORNJA GORENJSKA 
 
V soboto, 12. septembra 2009, so se na turistični 
kmetiji Trnovc v Dupljah zbrali člani in simpatizerji 
Slovenske ljudske stranke na Gorenjskem. 
Fotografije, katerih avtor je podpredsednik OO SLS 
Naklo Ivan Meglič, tudi objavljamo in, sodeč po 
utrinkih s srečanja, so člani preživeli čudovit dan. 
Tradicionalnega piknika sta se udeležila tudi 
podpredsednica SLS Olga Franca in poslanec SLS 
Gvido Kres. 

 

 
SLS ZANIMIVOSTI 
 
IZ URADA OBČINE SLOVENSKE KONJICE SPOROČAJO: 
 
SLOVENSKE KONJICE SO GOSTILE ŽUPANJO IN PREDSTAVNIKE ŠVEDSKEGA PRIJATELJSKEGA MESTA 
SOLLEFTEÅ 
 
V Slovenskih Konjicah so med 11. in 14. septembrom 2009 gostili delegacijo švedske občine Sollefteå. 
Županja s sodelavci je njihobvo mesto in Slovenijo obiskala prvič, obisk pa je nadgradnja sodelovanja, 
pričetega lansko leto.  
Prijateljstvo med občinama se je pričelo na pobudo Mladinskega centra Dravinjske doline in  Sollefteå 
KUFF. Mladi so namreč skupaj pripravili mladinski demokratični projekt programa Mladi v akciji, ki ga 
podpira Evropska komisija.  
V maju lansko leto se je na prvem uradnem obisku v Sollefteå mudil župan Slovenskih Konjic Miran 
Gorinšek z delegacijo, letos pa se je povabilu prijazno odzvala švedska županja Elizabet Lassen, ki so ji, 
kakor jim je kratek čas obiska dopuščal,  predstavili njihovo mesto, občino in vsaj delček Slovenije. 



V soboto, 12. septembra 2009, je bil tako ob 9.30 uri uradni sprejem v prostorih Občine Slovenske 
Konjice, nato pa so se gostje pridružili dogajanju v sklopu Naznanitve trgatve na Starem trgu. V 
popoldanskih urah so si ogledali še Mladinski center Dravinjske doline ter doživeli skrivnosti Žičke 
kartuzije. Nedelja je bila namenjena spoznavanju glavnega mesta Slovenije ter lepotam Postojnske jame. 
Zadnji dan obiska, v ponedeljek, pa so županjo in njene sodelavce gostili na Osnovni šoli Ob Dravinji ter na 
Gimnaziji Slovenske Konjice (www.slovenskekonjice.si). 
 
 

SLS O NAJ SLOVENCU TEDNA 
 
PRIMOŽ KOZMUS KANDIDAT ZA EVROPSKEGA ŠPORTNIKA LETA 
 
Olimpijski in svetovni prvak v metu kladiva Primož Kozmus je med dvajsetimi nominiranci za naziv 
evropskega atleta leta, ki jo podeljuje Evropska atletska zveza (EAA). Seznam nominirancev je bil 
sestavljen na podlagi najboljših evropskih rezultatov v vsaki disciplini z največjim poudarkom na 
svetovnem prvenstvu v Berlinu. Zmagovalec bo določen na podlagi glasovanja splošne javnosti, 
predstavnikov medijev, članic zveze ter strokovnega odbora, vsak od njih pa bo h končnemu rezultatu 
prispeval četrtino. 
 
Za Primoža pa lahko glasujete samo še do nedelje, 27. septembra, na spletni strani Evropske atletske 
zveze:  
http://www.european-athletics.org/index.php?option=com_content&task=view&id=5575&Itemid=2. 
Vsak glasovalec izbere pet atletov, za katere bo glasoval, ter jih razporedi v želenem vrstnem redu. 
 
Tudi v Tajništvu SLS smo glasovali za našega olimpionika in seveda k temu spodbujamo tudi vas, Primožu 
pa želimo zmago, saj si jo gotovo zasluži!  

http://www.slovenskekonjice.si/
http://www.european-athletics.org/index.php?option=com_content&task=view&id=5575&Itemid=2
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